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Voorwoord 
 

Het afgelopen jaar 2023 was turbulent en bood vele kansen om de belangen van biologische boeren 
en tuinders over het voetlicht te brengen bij overheden en in de media. Ook waren we zichtbaar via 
Bionext bij handelspartners, winkeliers en grote retailers. Biologische boeren waren regelmatig in de 
media en lieten zien ‘hoe het ook kan’. Deze voorloperpositie hebben we beschermd en we hebben 
ons ingespannen om die positie te kunnen verzilveren. Onder andere door medewerking aan 
wetenschappelijk onderzoek, samenwerkingsverbanden en vele overleggen in ‘Den Haag’ om te 
komen tot beter passende regelgeving voor biologische boeren.  
 
Het bestuur van Biohuis is zich ervan bewust dat het telkens inspelen op de actualiteit in deze 
onrustige tijd voor de landbouw veel vraagt van de sector. Onze grote dank gaat dan ook uit naar 
onze dragende organisaties, de leden van onze Bioraad, de deelnemers aan onze werkgroepen, onze 
leden en alle medewerkers van Bionext, BioNederland en de Bio-winkelvereniging, voor de 
samenwerking en enorme inzet.  
 
Natuurlijk gaan we door! Een eerste Biohuis-dag staat gepland om in 2024 de banden met onze 
dragende organisaties te versterken en er samen een krachtjaar voor de biologische landbouw van te 
maken. De onderzoeken en publicaties waaruit blijkt dat steeds meer consumenten willen kiezen 
voor biologische voeding zijn hoopgevend. Inzet van onze sector is nodig om ons te blijven 
innoveren. We zien uit naar voorgenomen campagnes om de betekenis van ‘biologisch’ voor een 
breed publiek begrijpelijk te maken zodat consumenten bewust kunnen kiezen voor BIO. Een 
noodzaak om ook de positie van biologische boeren en het areaal te laten groeien.   
 
We nodigen alle dragende organisaties en leden uit om de uitdaging samen aan te gaan en 
biologische boeren en tuinders die (nog) geen lid zijn, om zich bij ons aan te sluiten. Samen zijn we 
sterker! 
 
 
 
Pipie Smits van Oyen,  
voorzitter Biohuis 
 
 
 
 
 
 
 
  



 
 
    

Inspelen op actuele zaken  
 
Het afgelopen kalenderjaar was een jaar waarin Biohuis met een vliegende start begon. Hieronder 
een overzicht van de thema’s die onze aandacht vroegen. 
 
Landbouwakkoord  
 
Naar aanleiding van de stikstofcrisis heeft bemiddelaar Johan Remkes in 2022 gesprekken gevoerd 
met landbouwpartijen en aan de regering een rapport uitgebracht met aanbevelingen en 
denkrichtingen. Deze zijn in oktober 2022 door het kabinet overgenomen. Als gevolg hiervan zijn 
begin 2023 gesprekken gevoerd om te komen tot een Landbouwakkoord. Namens Biohuis zat Douwe 
Monsma aan de onderhandelingstafel, ondersteund door verenigingsmanager Laurens Nuijten. De 
gesprekken hebben de eerste helft van 2023 veel energie gekost van Biohuis. Dit heeft ook vruchten 
afgeworpen. Een overzicht. 

• We zaten aan de hoofdtafel en zijn in gesprek gekomen met alle partijen aan deze tafel. Als 
Biohuis hebben we geprobeerd op zoveel mogelijk sporen biologisch te promoten en dat blijven 
we doen. We spraken veelvuldig met diverse relevante Ministers. Als gevolg van deze plek aan de 
hoofdtafel zijn we een stuk volwassener geworden als belangenbehartiger en is onze positie om 
de biologische boerenbelangen over het voetlicht te brengen flink verbeterd.  

• Het landbouwakkoord was erg onvoorspelbaar, veel extra vergaderingen en intern overleg wat 
ad hoc gepland moest worden. Dit vergde veel extra inzet van bestuursleden, zeker omdat 
Biohuis op diverse sporen inzet, zorgt dit voor veel gesprekken met LNV, partijen waar we mee 
samenwerken en ook intern. 

• Naast de extra inzet van bestuur hebben velen bestuursleden van onze dragende organisaties 
zich enorm ingespannen voor hun deelsector, in het bijzonder aan de sectortafels van het 
Landbouwakkoord. Hierbij is ook de steun van diverse medewerkers van Bionext bijzonder 
gewaardeerd en waardevol. Dit heeft Biohuis als vereniging gesterkt.  

• Na het mislukken van de gesprekken van het Landbouwakkoord zijn de contacten met de 
gesprekspartijen succesvol overgedragen en overgenomen door onze voorzitter Pipie Smits van 
Oyen.  

• Ondanks het stuklopen van de gesprekken is er een concepttekst met veel aanknopingspunten 
voor Biohuis om op terug te komen. De stukken over de biologische sector waren namelijk niet 
de reden dat het akkoord niet gesloten kon worden.  

• De zichtbaarheid van Biohuis was dit jaar erg goed door de vele interviews die met name Douwe 
Monsma heeft afgegeven. We hebben signalen gekregen dat dit positief ontvangen is. Ook het 
webinar wat we organiseerden om onze reflectie na de afloop te delen was goed bekeken en 
ontvangen.    

• Als gevolg van onze inzet en de inbreng van Biohuis heeft het Kabinet 50 mln 
versnellingsmiddelen beschikbaar gesteld voor om de biologische markt een impuls te geven. 
Deze middelen komen van 2025 tot 2029 beschikbaar.  

 
Stikstof & Piekbelastersaanpak 
 

• Afgelopen jaar heeft Biohuis diverse bestuurlijke overleggen gehad over de piekbelastersaanpak 
en het NPLG  met Minister Van Der Wal. Rode draad van de inzet van Biohuis was erkenning van 
de prestaties van de biologische boeren. Hieruit volgt dat de sector een eigen spoor verdient in 
de aanpak van de Minister. De erkenning is er, de eigen aanpak nog niet.  

• Samen met de Natuurweide is gewerkt aan het project BioMonitor, een groot onderzoeksproject 
met de WUR en LBI, betaald door LNV, gericht op nog verder verminderen van de 
stikstofemissies van de biologische melkveehouderij. Doel is tevens dat bio-bedrijven hiermee 



 
 
    

kunnen gaan aantonen wat hun (goede) prestatie zijn op gebied van ammoniak 
en nitraat verliezen. Het is de bedoeling om een dergelijk systeem ook voor 
andere sectoren te ontwikkelen. 

• Vanuit Bionext, mede namens Biohuis, zit Laurens Nuijten in de Landelijke 
begeleidingscommissie Piekbelastersaanpak. Hier wordt vanuit de praktijk input geleverd op de 
aanpak van Minister van der Wal. 

• Eind 2023 heeft Biohuis op verzoek van LNV een adviesrapport uitgebracht getiteld 
‘Voorloperbedrijven beschermen in stikstofbeleid en NPLG’.  

 
Gebiedsgericht beleid en NPLG 

• Op provinciaal niveau komt er steeds meer af op de landbouw, en dus ook op de biologische 
bedrijven.  

• De rijksoverheid heeft via het Nationaal Programma Landelijk Gebied (NPLG) een grote 
verantwoordelijkheid bij de provincies en de gebieden neergelegd. In de ene provincie is bio 
landbouw dicht betrokken bij beleid als het over landbouwzaken gaat, in andere provincies is dat 
een stuk minder.  

• Biohuis is gestart met een werkgroep om de provinciale biologische belangenbehartiging beter 
op te zetten. Bestuurslid Arie van den Berg en voorzitter Pipie Smit van Oyen, zetten zich 
hiervoor in. Inmiddels is elke provincies vertegenwoordigd in de werkgroep. De actie om kennis 
en inzet hierin samen te brengen wordt op dit moment ingevuld door praktijkervaringen uit te 
wisselen en kennis te delen. 

 
Nitraat 
 
We hebben gelobbyd voor een eigen spoor voor biologische bedrijven op het gebied van stikstof, 
nitraat en nieuw mestbeleid. In 2022 bleek al dat dit een langdurig proces is. Vanuit Biohuis blijven 
we hier achter de schermen, in gesprek met ambtenaren, andere belangenbehartigers en politiek, 
hierop inzetten. Daarbij koersen we op een Biomonitor voor alle biosectoren. Het draagvlak hiervoor 
blijft gestaag maar traag groeien.  
 
Gemeenschappelijk Landbouwbeleid (GLB) 
 

• De uitvoering van het GLB-project van Biohuis door Bionext gaat naar tevredenheid van Biohuis.  

• De Minister van LNV heeft eind november aangegeven dat de budgetten voor de premies voor 
de ecoregelingen overtekend waren. Inmiddels is op moment van schrijven duidelijk dat dit 
vanuit nationale middelen aangevuld zal worden, mits de Europese Commissie dit accordeert. 
Biohuis houdt dit scherp in de gaten en heeft toen dit nieuws bekend werd in bestuurlijk overleg 
naar de Minister in heldere taal aangegeven dat het niet kan zijn dat de koplopers (het hardst) 
gestraft mogen worden door deze inschattingsfout van de Minister.  

 
Pachtgrond 
 
Een grote punt van zorg is de impact van het Didam-arrest  van de Hoge Raad (26 november 2021) 
waarbij overheden bij het verpachten van gronden verplicht zijn geworden om mededinging mogelijk 
te maken. Het resultaat is dat er criteria zijn opgesteld voor openbare aanbiedingen. In de criteria 
worden biologische boeren onvoldoende gewaardeerd met als gevolg dat Nederland biologisch 
areaal verliest aan gangbare bedrijven die de gelegenheid hebben over te bieden. Zij kunnen hiermee 
GLB-gelden of andere subsidies innen. Biohuis agendeert dit onderwerp bij overheden, 
Staatsbosbeheer en andere verpachters met als doel biologisch areaal voor biologische boeren te 



 
 
    

behouden en de bedrijfsvoering van biologische boeren die afhankelijk zijn van de 
pachtgronden, te borgen.  
 
GMO 
 

• Met de bekendmaking van de inzet van de Europese Commissie voor de nieuwe regelgeving op 
gebied van GMO werd duidelijk dat de biologische sector in actie moest schieten op dit vlak. De 
keuzevrijheid van de biologische sector om vrij te blijven van deze technieken staat onder druk. 

• LTO Nederland heeft daarnaar willen luisteren en dit verwerkt in haar formele publieke 
standpunt. 

• Vanuit Bionext, op initiatief van de Biowinkelvereniging, is ook hard gewerkt aan een 
publiekscampagne om hier meer bewustzijn voor te creëren. De hieruit voortvloeiende 
handtekeningenactie heeft uiteindelijk 50.000 handtekeningen opgeleverd. 

• Op verzoek en initiatief van Biowad en BioPlant heeft Biohuis over dit thema een webinar 
georganiseerd met diverse experts en sprekers om toelichting te geven over onze inzet en 
waarom het belangrijk is voor de sector om GMO-vrij te blijven. 

 
EU bio regelgeving 
 
Met de focus op de andere thema’s uit dit jaarverslag is dit onderwerp meer naar de achtergrond 
verdwenen als apart thema. De inzet vanuit Biohuis om te zorgen dat horizontale wetgeving 
werkbare regels oplevert voor de biologische praktijk is onderdeel van onze inzet op de genoemde 
thema’s. 

 
Kennisontwikkeling en –verspreiding 
 
Het Biohuis heeft afgelopen jaar drie adviezen opgesteld in opdracht van LNV die gaan over de 
doorontwikkeling van de bio-sector, het beschermen van voorlopers in het stikstofbeleid en NPLG en 
een reflectie op KPI’s vanuit biologisch perspectief. Bestuurslid Maria Buitenkamp heeft, met hulp en 
input vanuit dragende organisaties en diverse externe deskundigen, deze rapporten geschreven. Elk 
van deze rapporten biedt een basis om het komend jaar verder gesprekken over aan te gaan met het 
Ministerie en andere stakeholders.  

• In alle nieuwsbrieven is aandacht geweest voor de BioAcademy.  

• Biomonitor: begin 2023 is de pilot BioMonitor melkvee gestart, met de WUR en gefinancierd 
door LNV. Dit is een soort mineralenbalans, met name gericht op stikstofverliezen. We 
verwachten dat de meeste biobedrijven relatief gemakkelijk kunnen aantonen dat zij weinig 
stikstof verliezen. Ons voorstel is om een eenvoudige variant van de BioMonitor voor alle 
sectoren mogelijk te maken, als alternatief voor de nieuwe beperkende generieke maatregelen. 

 

  



 
 
    

Specifieke biologische ontwikkelingen 
 
Kringlopen en mest  
 

• Het is alweer even geleden dat er een voorstel naar LNV en Skal is gezonden om het verplichte 
percentage biologische mest van 70 naar 80% te brengen. Helaas is de taakverdeling tussen LNV 
en Skal sinds de introductie van de nieuwe bio verordening niet duidelijk. Ondanks verschillende 
pogingen hier verbeteringen in aan te brengen is er tot op heden nul resultaat. Wel komt er in 
2024 een onderzoek door RVO naar de biologische mestmarkt. 

• Project Koplopers in kringlooplandbouw (KiK): op verzoek van Biohuis en betaald door LNV, 
wordt in het Kik project gekeken naar praktisch mogelijkheden voor meer biologisch strooisel, 
betere benutting van stikstof met lagere mestgiften, en meer regionale herkomst van veevoer. 
Dit gebeurt in samenwerking met biologische boeren en tuinders. In december 2023 is hier een 
slotsymposium over georganiseerd en zijn 7 ambassadeurs kringlooplandbouw benoemd. Het 
sectorplan ‘Ambities voor Kringloopsluiting’ is overhandigd aan LNV. De ambassadeurs zullen 
anderen gaan inspireren én bestuurders scherp houden op de ambities die geformuleerd zijn. 

 
Stichting EKO-keurmerk 
 
In 2022 is het bestuur van de Stichting EKO-keurmerk overgedragen aan de primaire sector. Biohuis 
heeft hier een bewakende rol gekregen, zodat het bestuur in handen blijft van vertegenwoordigers 
uit de primaire sector. Het EKO-keurmerk krijgt een uitdrukkelijke rol om de Nederlandse herkomst 
te garanderen, naast de extra eisen bovenop het EU logo. Op die manier kan het EKO-keurmerk 
concreet bijdragen aan het bereiken van een groter areaal biologische landbouw in Nederland. Voor 
melkveebedrijven zijn de aanvullende normen sector-breed ingegaan. EKO werkt eraan andere 
sectoren aan te sluiten.  

 
Actieplan Biologisch 
 

• Er heeft vanuit Biohuis en Bionext veel lobby werk plaats gevonden op de drie pijlers uit het 
actieplan: marktontwikkeling, kennisagenda en helpdesk functie voor biologisch.  

• Het is de biologische sector niet gelukt de organisatie van een publiekscampagne te krijgen van 
LNV.  

• Er zijn dit jaar wel diverse gesprekken geweest over de voorbereiding van de campagne. Vanuit 
de (primaire) sector is daar op diverse momenten bijgestuurd. Daarbij was de focus dat de LNV-
campagne de initiatieven vanuit de sector ondersteunt en dat hij snel van start moet. Hierbij 
heeft Biohuis nauw opgetrokken met Bionext. 

• In het laatste kwartaal is de Regiegroep Opschaling Biologische Zuivel gestart. In deze groep, 
ondersteund door LNV, wordt met alle ketenpartijen samengewerkt om de biologische 
melkveehouderij (qua volume) van 500 naar 2500 melkveehouders te laten groeien. De 
Natuurweide heeft hierbij de lead.  

• In september heeft LNV de Kennisagenda Biologische productie en consumptie gepresenteerd. 
Vanuit Biohuis zijn we nog niet tevreden met deze agenda, omdat hierbij een prioritering en 
budget voor uitvoering ontbreekt. 

• In 2023 heeft de WUR, in opdracht van LNV, het rapport ‘Het perspectief van biologische 
landbouw’ gepresenteerd. Een belangrijk onderzoek wat kijkt naar de prestaties van biologische 
landbouw op gebied van stikstof, klimaat, waterkwaliteit en dierenwelzijn. Dit onderzoek biedt 
onderbouwing voor veel claims die Biohuis de afgelopen jaren maakt en ondersteunt de wens 
voor een eigen spoor in de aanpak van LNV.  

 



 
 
    

Marktontwikkeling steeds belangrijker voor Biohuis 
 

• Het marktaandeel biologisch vergroten was in 2023 één van de speerpunten van Biohuis. 
Bestuurslid Willem Groenenberg is hiervan de trekker. De werkgroep markt kwam elke twee 
weken bij elkaar om de vorderingen te bespreken. Elke sector heeft zijn eigen initiatieven. 
Gezamenlijk brengen we hier lijn in, door elkaar te versterken en van elkaar te leren. 
Ontwikkelingen tot nu toe: 
o Aardappelconvenant bij de Plus, de 100% verpakte aardappelen zijn biologisch; 
o Zuivel werkt in de genoemde regiegroep met de overheid en zuivelorganisaties samen aan 

vergroten van biologische afzet; 
o De pluimvee- en varkenshouderij hebben doelen gesteld voor hun groei en zijn binnen hun 

ketens in gesprek om acties hiertoe op te zetten.  

• Meer biologische grond komt er pas als er voldoende vraag is uit de markt. De overheid kan daar 
veel aan doen. Biohuis heeft dit de afgelopen jaren samen met Bionext voortdurend onder de 
aandacht gebracht van beleidsmakers.  

• Samen met BioNederland en de BioWinkelvereniging hebben we een marktontwikkelteam 
opgezet. Deze gaat nu over in het initiatief voor een ‘Bioversneller’. 

 
Bionext  
 

• Bestuur Bionext: vanuit elk van de drie verenigingen (boeren, handel & verwerking en winkels) 
zat iemand in het dagelijks bestuur van Bionext. Voor Biohuis was dat Erik-Jan van den Brink. 
Daarnaast had Biohuis drie vertegenwoordigers in de ledenraad (de ALV) van Bionext, waarvan 
twee Biohuis bestuursleden en een lid van de Bioraad.  

• Eind 2022 heeft het dagelijks bestuur van Bionext opdracht gegeven voor een onderzoek hoe 
Bionext zich verder kon ontwikkelen. Hiertoe heeft Paul Cornelissen in 2023 gesprekken gevoerd 
en een plan gepresenteerd. Belangrijkste hiervan is dat Bionext scherper wordt in hoe zij zich 
richting de buitenwereld presenteert. In 2023 zijn er verschillende maatregelen getroffen voor 
Bionext 2.0. In 2024 wordt hierop voortgeborduurd.  

• Bij het Landbouwakkoord heeft Bionext, op verzoek van Biohuis, medewerkers vrijgemaakt om 
de sectorale bestuursleden van Biohuis te ondersteunen aan de sectortafels. Dit werd, zoals 
eerder genoemd, erg positief gewaardeerd.  

 
Biobeurs 2023 
 

• In januari 2023 was er, sinds corona, weer een fysieke beurs. Er waren positieve reacties. Het 
aanschuifdiner en de workshops waren een succes, de sfeer was goed.  Na afloop hebben we 
diverse zaken van de Biobeurs in de media terug horen komen.  

• Voor de ALV van Biohuis tijdens de Biobeurs was weinig animo. Daarom organiseren we de ALV 
begin 2024  op een ander moment in de vorm van een Biohuisdag.  
 

Ketengroepen Bionext  
 
De sectorale ketengroepen kunnen een goede rol vervullen doordat thema’s en knelpunten 
ketenbreed worden besproken.  

 
Bionext als ondersteuner en uitvoerder  
 
Het Biohuis heeft actieve ondersteuning van een verenigingsmanager en een officemanager. Zij zijn 
om praktische redenen in dienst van Bionext. Tegelijkertijd levert dit levert ook synergie op. Zo is er 
regelmatig afstemming met team marketing en communicatie van Bionext en met andere 



 
 
    

medewerkers en projectleiders. Daarnaast voeren diverse medewerkers van 
Bionext belangrijke taken uit voor Biohuis en haar dragende organisaties, zoals 
lobby en projecten. In 2023 is daar langzaamaan iets in gaan wijzigen. Laurens Nuijten is zijn functie 
als verenigingsmanager gaan afbouwen en de nieuwe rol van manager belangenbehartiging bij 
Bionext gaan opbouwen. Daarom is Wieneke Wolthuis per 8 november aangesteld als de nieuwe 
verenigingsmanager. Biohuis verwacht de belangen van de bioboeren en tuinders nog beter te 
kunnen behartigen doordat het netwerk en de kwaliteiten van Laurens in zijn nieuwe rol voor Biohuis 
behouden blijven en Wieneke in haar rol ook de samenwerking met de dragende organisaties en 
leden van Biohuis kan versterken.  
 
BIOHUIS – de eigen organisatie  

• De betrokkenheid van bestuursleden, en ook veel bestuursleden van dragende organisaties, was 
groot. Overheden en talloze organisaties weten steeds beter de weg naar ons te vinden. Biohuis 
bestuursleden, maar ook bestuurders van verenigingen en de verenigingsmanager spelen daarbij 
een grote rol.  

• Gezien de grote hoeveelheid werk en diversiteit aan onderwerpen, gesprekspartners en ambities 
bleef het een uitdaging om overal tijd en menskracht voor te vinden. Ook in 2023 vormde de 
inbreng van de Bioraadsleden het uitgangspunt voor de besluitvorming in het Biohuis bestuur. De 
Biohuis werkgroepen (Markt, biomest, stikstof, GLB en provinciale belangenbehartiging) konden 
uitgebreider op details ingaan.  

• Begin 2023 zijn er twee nieuwe bestuursleden gestart die inmiddels goed ingewerkt een mooie 
aanvulling zijn voor het bestuur. Er staat nog een vacature open om Maria Buitenkamp op te 
volgen nadat zij eind februari 2024 aftreedt. Dit blijkt een lastige opgave. Vooralsnog heeft zich 
nog geen geschikte kandidaat gemeld. 

• Met alle dragende organisaties werd zoveel mogelijk contact gehouden. Via website, 
nieuwsbrieven en Ekoland Update werden leden en belangstellenden zo goed mogelijk op de 
hoogte gehouden en betrokken bij activiteiten. 

• De officemanager heeft steeds meer grip op de ledenadministratie van Biohuis. Elk jaar verbetert 
de afstemming met de dragende verenigingen en hebben we ruim 1100 leden in beeld. Door de 
inzet van de nieuwe penningmeester Jeroen Neimeijer is de administratie overgezet in een nieuw 
financieel systeem dat januari 2024 officieel van start gaat.  

• De officemanager biedt meer ondersteuning en begeleiding in Biohuis werkgroepen (markt en 
Provinciale bio belangenbehartiging), zodat de verenigingsmanager zich meer kan focussen op 
lobby. In de hectische periode dat de verenigingsmanager van Biohuis heeft bijgedragen aan de 
gesprekken over het landbouwakkoord, heeft de officemanager taken van hem overgenomen. 
Ook via deze weg bedanken we Ilse Blauw voor haar flexibiliteit en inzet. Met de komst van de 
nieuwe verenigingsmanager in november 2023, en de samenwerking van Laurens in zijn nieuwe 
functie manager belangenbehartiging bij Bionext, hoopt Biohuis volledig op sterkte te zijn om de 
belangen goed te kunnen behartigen.   
 

Biohuis in de media 
 
Mede door de aandacht voor het landbouwakkoord is Biohuis meerdere malen in de media 
gekomen. Diverse bestuursleden zijn aangeschoven bij praatprogramma’s, stonden met artikelen in 
de krant of werden geïnterviewd voor de radio.  

 
Nieuwe en verbeterde samenwerkingen  
 

• De reeds bestaande samenwerking tussen LTO Nederland en Biohuis is voortgezet. LTO ziet 
biologische landbouw als een van de mogelijke transitiepaden in haar concept Toekomstvisie 

https://www.lto.nl/wp-content/uploads/2022/05/LTO-Nederland-Manifest-2022-Persbericht.pdf


 
 
    

2030. Voor Biohuis is de samenwerking met LTO Nederland belangrijk voor de 
verbinding met de andere sectoren.  

• Afgelopen jaar is meermaals contact geweest met medewerkers van LTO Nederland om invulling 
te geven aan de visie van LTO en de input vanuit Biohuis mee te nemen. De inzet vanuit LTO is 
hierbij goed, maar blijft wat Biohuis betreft nog achter bij de prominente plek die LTO de 
biologische landbouw wel in haar visie geeft. Biohuis blijft daarom inzetten op meer expliciete 
aandacht voor de biologische landbouw in de uitingen van LTO.   

• Biohuis zet zich actief in voor een goede samenwerking met het Groenboeren-initiatief. Er zijn 
veel strategische punten die overlappen met wat Biohuis voor ogen heeft. We versterken elkaar, 
verdelen de taken en weten samen een groter publiek aan te spreken. Groen en gezond, met 
biologisch in het bijzonder,  wordt duidelijk genoemd als toekomstvisie.   

• In samenwerking met partijen vanuit het Groenboerenplan is aanloop van de verkiezingen op 22 
november 2023 aan diverse politieke partijen input geleverd voor de verkiezingsprogramma’s. 
Hierdoor komt biologische landbouw in significant meer verkiezingsprogramma’s voor dan de 
afgelopen jaren het geval was.  

 

Nawoord 
 

In 2024 gaan we natuurlijk door! Wilt u weten wat de prioriteiten zijn van Biohuis voor het jaar 2024? 
Dan kunt u als lid het Jaarplan 2024 opvragen via info@biohuis.org.  
 
 
 
 

https://www.lto.nl/wp-content/uploads/2022/05/LTO-Nederland-Manifest-2022-Persbericht.pdf
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